



草地火災

瞭解你的火災風險 及應對措施

草地火災可以在任何地方開始並迅速蔓延。

如果你住在城市或城鎮的邊緣你會有風險。

立即降低你的風險

修剪你的草地並從你的房屋四周和圍欄線移走任何易燃物 – 木柴、垃圾、雜草。

如果草地開始起火

如果你住的地方緊靠草地，立刻移到火災以外的一或兩條街去。

如果你住的地方靠近草地但不是緊靠草地，留在你居住的地方比較安全 – 因為草地火災不太可能越過第一排房屋伸展過來。

不要進入你的車內把自己的生命或別人的生命置於危險。周圍會煙霧瀰漫很難看得清楚、很可能有交通阻塞和事故，又為了緊急服務道路需要保持暢通。

掌握訊息

在炎熱、乾燥、強風的日子經常地查看警告與最新報導，請瀏覽emergency.vic.gov.au或致電維州山火訊息專線 **1800 240 667**。

留意室外的情況 – 你可能會在緊急服務之前先知道在近處的火災。



GRASSFIRES

Know Your Fire Risk and Know What To Do

Grassfires can start anywhere and spread quickly.

You're at risk if you live on the edge of a city or town.

Reduce your risk now

Mow your grass and remove anything flammable – firewood, rubbish, weeds – from around your home and fenceline.

If a grassfire starts

If you live directly next to grassland, quickly move one to two streets away from the fire.

If you live close to grassland but not right next to it, it's safer to stay where you are – grassfire is unlikely to spread past the first row of homes.

Don't put your life or the lives of others in danger by getting in your car. It will be smoky and hard to see, traffic jams and accidents are likely, and the roads need to be clear for the emergency services.

Stay informed

On hot, dry, windy days check for warnings and updates regularly at [emergency.vic.gov.au](https://www.emergency.vic.gov.au) or by calling the Victorian Bushfire Information Line **1800 240 667**.

Keep an eye on conditions outside – you may know about a fire before the emergency services.